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JEGYZŐKÖNYV 
 

 

KÉSZÜLT: 2012. április 23-án, Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

soron kívüli, nyilvános ülésén. 

 

A TESTÜLETI ÜLÉS HELYE: A Városháza díszterme. 

 

JELEN VANNAK: dr. Garay Rita polgármester, Takács Ferenc alpolgármester, Benyó Pál, 

Hovorka István, Malya György, Tuska Pálné, Varga András képviselők.   

 

IGAZOLTAN VAN TÁVOL: dr. Kancsó János tanácsnok.  

 

NEM JELEZTE TÁVOLMARADÁSÁT: Litauszki András képviselő. 

 

TANÁCSKOZÁSI JOGGAL RÉSZT VESZ: Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina 

jegyző, Takács Ágnes Katalin oktatási referens, Skultéti Mihály műszaki osztályvezető. 

 

A jegyzőkönyvet vezeti: Héjja Bálintné igazgatási ügyintéző.  

 

Dr. Garay Rita polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait, a megjelent 

köztisztviselőket, megállapítja, hogy az ülés határozatképes, és az ülést megnyitja. Szavazásra 

bocsátja a napirendet azzal a kiegészítéssel, hogy a 2. napirendi pont lesz a Tótkomlósi 

Önkéntes Tűzoltóság átalakulása, a 3. napirendi pont lesz az „Egyebek”. Javasolja, ezzel a 

kiegészítéssel fogadják el az előterjesztett napirendi javaslatot. 
 

A képviselő-testület az alábbi napirend megtárgyalásával 7 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül egyetért: 

  Napirend: 

1. A Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda, valamint a Jankó 

János Általános Iskola és Gimnázium fenntartói jogának átadása 

2. A Tótkomlósi Önkéntes Tűzoltóság átalakulása      

3. Egyebek 
 
(A napirendhez tartozó előterjesztések a jegyzőkönyv mellékleteként szerepelnek.) 

 

1. A Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda, valamint a Jankó János 

Általános Iskola és Gimnázium fenntartói jogának átadása 

 
Dr. Garay Rita polgármester: A napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy Tótkomlós 

Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatala a mai napig a Kormányhivatal állásfoglalására 

vár, mely állásfoglalás sajnos még nem érkezett meg. Tovább azonban az ügy 

megtárgyalásával nem tudnak várni, mert Fuzik János, az Országos Szlovák Önkormányzat 

elnöke levelében tájékoztatta arról, hogy az Országos Szlovák Önkormányzat Nevelési – 

Oktatási Bizottsága 2012. április 25-én tárgyalja a tótkomlósi Szlovák Két Tanítási Nyelvű 

Általános Iskola és Óvoda átvételének kérdését, és szeretné, ha a bizottsági ülésre Tótkomlós 

Város Önkormányzat Képviselő-testületének határozata rendelkezésükre állna.   

Elmondja, hogy Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2011. február 14-ei 

ülésén határozatot hozott arról, hogy a teljes önkormányzati fenntartású intézményrendszer 



2 
 

működését és szerkezetét felül kívánja vizsgálni, valamint kinyilvánította azon szándékát, 

hogy 2011. szeptember 1-jei hatállyal a Jankó János Általános Iskola és Gimnáziumot a 

Szeged-Csanádi Egyházmegye fenntartásába kívánja adni működtetésre.  

A soron kívüli képviselő-testületi ülés előtt az Oktatási és Kulturális Bizottság tárgyalta az 

előterjesztést. Megkéri Tuska Pálnét, az Oktatási és Kulturális Bizottság elnökét, hogy 

ismertesse a bizottság javaslatát. 

 

Tuska Pálné bizottsági elnök: Elmondja, hogy a bizottság több mint egy órán keresztül 

tárgyalta a két intézmény fenntartói jogának átadásáról szóló napirendi pontot. 

Mielőtt ismerteti az Oktatási és Kulturális Bizottság határozati javaslatait elmondja, hogy 

nehéz úgy döntést hozni, hogy sem a Kormányhivatal részéről, sem a katolikus egyház 

részéről nincsenek konkrét feltételek, még nem születtek meg a jogszabályok. A Szent Gellért 

Katolikus Iskolai Főhatóság részéről érkezett egy levél, melyben köszönettel vették 

Tótkomlós Város Önkormányzatának megkeresését és azon szándékát, hogy a Jankó János 

Általános Iskola és Gimnáziumot a Szeged-Csanádi Egyházmegye fenntartásába kívánják 

átadni. A következő mondatrész elolvasása után azonban, mely szerint  vállalják a közoktatási 

intézmény egyházi fenntartásba történő átvételét, a feltételek megbeszélése és egyeztetése és 

kölcsönös elfogadása után a bizottság tagjai számára már nem egyértelmű a szándék az 

intézmény átvételére.  Véleménye szerint további egyeztetésekre van szükség. 

Ismerteti a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium fenntartásával kapcsolatos határozati 

javaslatot: 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási és Kulturális Bizottsága 

örömmel vette a Szent Gellért Katolikus Iskolai Főhatóság (6720 Szeged, Aradi vértanúk tere 

2.) szándéknyilatkozatát, mely értelmében a 2012/2013-as tanév szeptember hó 1. napjától az 

önkormányzatunk fenntartásában működő Jankó János Általános Iskola és Gimnázium 

fenntartását átvenné. Az Oktatási és Kulturális Bizottság a Jankó János Általános Iskola és 

Gimnázium fenntartói jogának átadásával  kapcsolatban a Szent Gellért Katolikus Iskolai 

Főhatósággal további tárgyalásokat tart szükségesnek és a konkrét feltételek mihamarabbi 

egyeztetését javasolja.  

 

Elmondja, hogy vannak érvek a Szeged-Csanádi Egyházmegyéhez történő csatlakozás 

mellett, és vannak érvek a Kormányhivatalhoz történő csatlakozás mellett is. A Jankó János 

Általános Iskola és Gimnázium esetében a szülők igényeit kell elsősorban figyelembe venni.  

 

A Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda fenntartásával kapcsolatban 

elmondja, hogy szintén hasonló bizonytalanság volt a bizottsági ülésen. Jogosnak tartják azt, 

hogy az iskolát az Országos Szlovák Önkormányzat részére adják át, azonban az óvodát 

szeretnék megtartani önkormányzati szinten.   

 

Ismerteti a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda fenntartásával kapcsolatos 

határozati javaslatot: 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási és Kulturális Bizottsága 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének javasolja, hogy a Szlovák Két 

Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda többcélú közoktatási intézményét szervezze át, 

hozzon létre két költségvetési szervet, melyből az óvoda fenntartói jogát tartsa meg, s az 

iskola fenntartói jogát - amennyiben a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. 

törvény 164. § (17) bekezdése alapján a fenntartói jog átadására nem vonatkozik az 
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ugyanezen jogszabály 164. § (2) bekezdése, s a további egyeztetések eredményre vezetnek – 

adja át az Országos Szlovák Önkormányzat (1114 Budapest, Fadrusz u. 11/A.) részére. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Javasolja, hogy a képviselő-testület a továbbiakban külön 

tárgyalja a két intézmény fenntartásának kérdését, mert a két intézmény vonatkozásában 

egyedi követelményeket kell mérlegelni. 

 

Malya György képviselő: Megkérdezi, hogy jól érti-e, miszerint az intézmények fenntartói 

jogát elvinnék, de az önkormányzatra maradna a működtetés költsége?  

 

Dr. Garay Rita polgármester: A Jankó János Általános Iskola és Gimnázium esetében a 

szándéknyilatkozat megérkezett, de miután a gazdasági vezető tudomására jutott a szülők és 

pedagógusok véleményéről az eredmény, meglepődött. Feltette a kérdést, hogy ilyen 

körülmények között is szándékában áll-e az önkormányzatnak átadni az intézmény fenntartói 

jogát? Elmondja, hogy a Jankó János Általános Iskola és Gimnáziumba 525 gyermek jár és 

csak 128 szülő nyilatkozott. Az érdeklődés aránya nem volt kedvező a Szeged-Csanádi 

Egyházmegye számára. A 128 főből 98 fő támogatja az egyházhoz való átkerülést, azonban 

megoszlott a vélemény a  katolikus és az evangélikus hitoktatás között, valamint a hittan 

igénylése esetében is. Bár a számadatok nem alakultak kedvezően, ennek ellenére nem 

zárkóztak el az intézmény átadás-átvételétől, amennyiben a feltételekben meg tudnak egyezni.  

Átadja a szót Takács Ferenc alpolgármesternek. 

 

Takács Ferenc alpolgármester: Elmondja, hogy több alkalommal tárgyalást folytatott a 

katolikus egyház püspökével, tárgyalt a Kormányhivatallal, hiszen a határidő sürget. A 

polgármester asszonnyal többször felkeresték a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium 

pedagógusait, részt vettek szülői értekezleteken. Bár az intézmény az egyház mellett döntött, 

ezen belül a katolikus, az evangélikus, a református felekezeteket egyaránt megemlítik, és 

nem támogatják a hittan tanítását. Megkérdezte, hogy az ingyenes közétkeztetés kérdéséhez 

hogy áll hozzá a katolikus egyház? Fájó szívvel mondja, hogy erre azt mondták, hogy sajnos 

nem tudják vállalni az közétkeztetést. Jelenleg az önkormányzat számára a legnagyobb teher 

az ingyenes étkeztetés, ezek után átgondolandó, hogy hogyan tovább? Valóban sok 

tisztázandó kérdés van. Sajnálatos dolognak tartja, hogy csak 128 szülő nyilatkozott az 

intézmény további sorsáról és tart attól, hogy pont azok a szülők fognak a későbbiekben a 

képviselő-testület döntése ellen felszólalni, - legyen az bármilyen döntés - akik a mostani 

szavazáson nem vettek részt.  Személy szerint eddig teljes mértékben támogatta az egyházhoz 

történő csatlakozást, azonban most, a jelenlegi feltételek mellett már nem tudja, hogy mi a 

helyes döntés. A Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda esetében sem 

hallotta, hogy mi lesz a közétkeztetés kérdésével. Csak abban az esetben támogatja az 

Országos Szlovák Önkormányzat részére történő átadást, ha a közétkeztetést is átvállalják. 

Mivel mindkét intézmény fenntartásával szemben aggálya van, ezért a döntéshozatalnál csak 

tartózkodni tud. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elhangzott, hogy a katolikus egyház szóbeli tájékoztatása 

szerint nem tudja a közétkeztetést biztosítani és vállalni anyagilag. Azonban nem csak az 

anyagi oldalát kell nézni a dolgoknak, hanem a szülők akaratát is figyelembe kell venni.  

Elmondja, hogy a 2012/2013-as tanévre 34 fő a beírt tanulók száma az első osztályban. 21 

szülő támogatja azt, hogy a katolikus egyház átvegye az intézményt, azonban ezen belül 

evangélikus hitoktatást kért 7 szülő, katolikus hitoktatást pedig 12 szülő. 13 szülő nem kért 

semmilyen hitoktatást gyermeke részére, 2 szülő pedig református hitoktatást kért. Látva az 

adatokat azon is el kell gondolkodni, hogy ha a szülők csupán ekkora százaléka akarja a 
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katolikus hitvallásra taníttatni gyermekét, mennyiben tudják a lakosság igényeit, véleményét 

figyelembe venni.  

Egy másik probléma is felvetődik, mégpedig az, hogy amennyiben a Kormányhivatal veszi át 

az intézményeket, a járás határok és a megye határok átjárhatóak lesznek-e? Sajnos jelenleg 

nagyon kevés információ áll rendelkezésükre. 

 

Benyó Pál képviselő: Megkérdezi, hogy a katolikus fenntartású iskolákban megengedik-e, 

hogy más felekezet hitoktatói is tartsanak az intézményben hitoktatást?  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy igen, engedélyezik és a Jankó János Általános 

Iskola és Gimnázium esetében is engedélyezik a más felekezethez tartozó hitoktatását, de ez 

esetben a másik egyháznak kell biztosítania a lelkészt, hitoktatót. 

 

Bohácsné Nyiregyházki Zsuzsanna, a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium 

igazgatója: Az étkeztetéssel kapcsolatban elmondja, hogy Barabás Hunorné, a Szent Gellért 

Katolikus Iskolai Főhatóság igazgatója azt mondta, hogy egyszeri étkeztetésre kötelezettek, 

ezt azonban  a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium esetében lehetetlennek tartja.   

 

Takács Ferenc alpolgármester kiment az ülésről. 

 

Hovorka István képviselő: Aggályát fejezte ki azzal kapcsolatban, hogy a szándéknyilatkozat 

mögött semmilyen konkrét adat nem szerepel.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy először megvárták a szülők, pedagógusok 

véleményeit.  

 

Tuska Pálné képviselő: Kavarognak a gondolatai az érvek és ellenérvek között. Elmondja, 

hogy nagyon kevés gyermek jelentkezett a 9. gimnáziumi évfolyamba. Eddig 30-as 

létszámmal dolgoznak, most pangási időszak van. Az egyház mellett szól, hogy ezt a 

problémát feltárták a püspök úrnak és Barabás Hunornénak is, akik azt mondták, hogy 

rugalmasan tudják kezelni ezt az átmeneti problémát, és megmaradna a gimnázium. Nem 

biztos azonban az, hogy a Kormányhivatal nem szüntetné meg a tótkomlósi gimnáziumot. 

Ami nem tetszik neki az egyház részéről az az, hogy nem lesznek azonosak a feltételek a már 

átvett és az ezután átvételre kerülő iskolák között. 

 

Takács Ferenc alpolgármester visszajön az ülésre. 

 

Malya György képviselő: Nehéz eldöntenie, hogy mi alapján hozza meg a döntését.  

 

Takács Ferenc alpolgármester: Elmondja, hogy a püspök úr sem tud egyértelmű válaszokat 

adni a kérdésekre. Nagyon sok a kérdőjel, ember legyen a talpán, aki meg tudja mondani, 

hogy mi a helyes irány? Legnagyobb fájdalma az, hogy a szülők lazán állnak ehhez a fontos 

kérdéshez. A legrosszabb, hogy nincsenek írott törvények, azt azonban lehet látni, hogy fogy 

a magyar nemzet. Ekkora gyermek létszámmal nem tudja, hogy mi a helyes irány. A 

Kormányhivatal szintén nem tudja megmondani, hogy mi az, amit  támogat, mi az amit nem, 

mi az amit kifizet, mi az amit nem. Senki nem tudja, hogy mi a helyes döntés. Bármilyen 

döntést is hoznak, többségben lesznek azok, akik elégedetlenek lesznek a meghozott 

döntéssel.  
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Varga András képviselő: Elmondja, hogy több, mint 1 évvel ezelőtt megkereste az 

önkormányzat a Szeged-Csanádi Egyházmegyét, mert szerették volna, ha átveszik az 

intézményt. Jelenleg nagyon hosszas tárgyalás után ott tart az ügy, hogy a Szent Gellért 

Katolikus Iskolai Főhatóság igazgatójától, Barabás Hunornétól kapott Tótkomlós Város 

Önkormányzata egy levelet, hogy szándékukban áll átvenni a Jankó János Általános Iskola és 

Gimnáziumot 2012. szeptember 1-től a feltételek egyeztetése és megbeszélése után. Ezt a 

levelet meg kell válaszolni, a képviselő-testületnek döntést kell hozni. Felmerült a feltételek 

között az étkeztetés kérdése. Véleménye szerint abban az esetben adják át a fenntartói jogot, 

ha a jövőben a katolikus egyház a jelenlegi formában biztosítja és finanszírozza a gyermekek 

részére az étkeztetést. Továbbá javasolja határozatba foglalni azt, hogy a gimnáziumot 

továbbra is fenn szeretnék tartani, a katolikus hitoktatás mellett legyen lehetőség más 

felekezeti hitoktatás biztosítására. A pedagógus létszámról döntsön a tantestület. Mindezt meg 

kell fogalmazni és dönteni kell.  

 

Benyó Pál képviselő: Elég szomorú, hogy a szülők ennyire érdektelenek voltak, de lehet, 

hogy ez nem érdektelenség, hanem inkább arról van szó - mint egyes képviselők esetében -, 

hogy akik kényesnek tartják azt, hogy részt vegyenek egy igen fontos  ügy döntésében, inkább 

kivonják magukat a döntés alól.  

 

Laukó Zsuzsanna, a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda igazgatója: 
Elmondja, hogy a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda esetében eddig a 

törvény nem tette lehetővé azt, hogy az Országos Szlovák Önkormányzat átvegye az 

intézményt, mert csak olyan iskolát vehettek át, ami regionális beiskolázású.  

Az étkeztetéssel kapcsolatban elmondja, hogy a békéscsabai, a szarvasi és a sátoraljai iskolák 

átvételénél ő már az Országos Szlovák Önkormányzatnál képviselő volt, azok az épületek, 

intézmények a város tulajdonában maradtak, fenntartásukat viszont egy az egyben átvette az 

Országos Szlovák Önkormányzat. Nyilván ez megállapodás kérdése, mely egy hosszabb 

folyamatot vesz igénybe.   

Elmondja, hogy az Országos Szlovák Önkormányzat jogászának értelmezése alapján ennél a 

gyors átvételnél is él a 2 éves átszervezési moratórium. Ebben az esetben nem veheti át az 

intézményt az Országos Szlovák Önkormányzat 2012. szeptember 1-től semmi esetre sem, 

2013. január 1-től történő átvételnél pedig csak Minisztériumi egyeztetéssel. Ha a város 

anyagi helyzetét nézik, a városnak az lenne a legkedvezőbb, ha egyben maradna az 

intézmény, így szeptember 1-től teljes egészében átvenné az intézmény fenntartói jogát 

Országos Szlovák Önkormányzat. Átszervezés esetén az országos és a helyi szlovák 

önkormányzat véleményére, illetve egyetértésére is szükség van. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Felvetődött az átszervezés kérdése. Ezzel kapcsolatban 

elmondja, hogy ha költségvetési probléma miatt adnák át az intézmény fenntartási jogát, 

akkor a  Ntv. 164. § (17) bekezdése alapján az átszervezésnél a (4)–(10) bekezdésben 

foglaltakat kell alkalmazni. A 2 éves átszervezési moratóriumról a (2) bekezdés rendelkezik. 

Ebből adódik, hogy a 2 éves moratórium erre a különös esetre - az önkormányzat jogászának 

értelmezése alapján - nem vonatkozik. Sajnos a Kormányhivatal az ezzel kapcsolatos 

állásfoglalását még nem küldte meg. 

A továbbiakban elmondja, hogy mivel a beszélgetés során áttértek a Szlovák Két Tanítási 

Nyelvű Általános Iskola és Óvoda kérdésére, a tisztelt képviselő-testületnek el kell döntenie, 

hogy az intézményt meghagyják-e jelenlegi állapotában és így adják-e át az Országos Szlovák 

Önkormányzatnak, vagy a Magyarországi Evangélikus Egyháznak, vagy a Szlovák Két 

Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda többcélú közoktatási intézményt át kívánják-e 

szervezni és az óvodát szeretnék-e megtartani. Amennyiben az óvoda megtartása mellett dönt 



6 
 

a képviselő-testület, döntenie kell arról, hogy a leválasztott óvodából új intézményt hoznak-e 

létre, vagy egy másik intézménybe kívánják integrálni. Jelenleg nemzetiségi óvoda lévén 

dönteni kell arról, hogy maradjon-e nemzetiségi óvoda vagy sem. Mivel nemzetiségi óvodáról 

van szó, szükség van a Tótkomlósi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat egyetértésére is. Az 

óvodai nevelés önkormányzati feladat, azonban a nemzetiségi óvodai nevelés nem lehet 

önkormányzati feladat. Visszatérve a törvény szövegére, ebben az esetben álláspontja szerint  

a 2 éves moratóriumot nem kell alkalmazni, hiszen különösen indokolt esetről van szó, mely 

szerint nem tudja fenntartani az önkormányzat az intézményt költségvetési helyzete miatt. 

 

Varga András képviselő: Kéri a jelenlevőket az ügy fontosságára való tekintettel arra, hogy 

ne váltogassák a két iskola ügyének megtárgyalását. A Jankó János Általános Iskola és 

Gimnázium tekintetében ha jónak látja a többség, akkor hozzanak egy döntést, mely szerint át 

kívánják az intézmény fenntartói jogát adni a Szeged-Csanádi Egyházmegyének, és írják le, 

milyen feltételekkel.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Egyetért, de a döntést a végére hagyná, miután mind a két 

iskola kérdését megtárgyalták.  

 

Takács Ferenc alpolgármester: Javasolja a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és 

Óvoda intézményéről az óvoda leválasztását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az Oktatási és Kulturális Bizottság javasolja az 

óvoda leválasztását, mely javaslatot Takács Ferenc alpolgármester is támogat.   

 

Hovorka István képviselő: Támogatja az óvoda leválasztását a Szlovák Két Tanítási Nyelvű 

Általános Iskola és Óvodáról. 

 

Tuska Pálné képviselő kimegy az ülésről. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a döntés tekintetében irányadó lenne a 

Kormányhivatal állásfoglalása, akik azért nem tudták még megküldeni a kért információt, 

mert még ők sem kaptak választ a Minisztériumtól. 

 

Benyó Pál képviselő: A Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda tárgyában 

megkérdezi, hogy a Magyarországi Evangélikus Egyház Oktatási Osztály vezetőjével  

felvették-e a kapcsolatot? 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Felvették a kapcsolatot Varga Mártával, a Magyarországi 

Evangélikus Egyház Oktatási Osztályának vezetőjével, aki elmondta, hogy továbbra sem 

zárkóznak el a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda átvételétől, de ebben 

az évben nem látja az intézmény átvételét kivitelezhetőnek.  

 

Benyó Pál képviselő: Javasolja, hogy döntsenek arról, hogy a Szlovák Két Tanítási Nyelvű 

Általános Iskola és Óvoda tárgyában leválasztják-e az óvodát vagy sem, a Jankó János 

Általános Iskola és Gimnázium tárgyában pedig hozzanak döntést a levélben szereplő 

feltételek vonatkozásában. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Nem elegendő döntést hozni csak az óvoda leválasztásáról. A 

továbbiakban azt is el kell dönteni, hogy a leválasztott óvoda önálló intézményként 

működjön-e tovább, vagy egy másik intézménybe kívánják-e beintegrálni, valamint továbbra 
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is nemzetiségi óvodaként működjön-e tovább vagy sem.  Ehhez a jogszabályban előírt 

véleményeket be kell kérni. 

 

 Tuska Pálné  képviselő visszajön az ülésre. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy ha nemzetiségi óvoda marad, akkor az 

intézmény az államhoz kerülhet a jelenlegi jogszabályok szerint.  

 

Laukó Zsuzsanna, a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda igazgatója: 
Elmondja, hogy több nemzetiségi óvodában felmerült ugyanez a kérdés. A jogszabály 

értelmezését követően azt az információt kapta, hogy akként fogják a jogszabályt módosítani, 

hogy az óvodai nevelés mellett a nemzetiségi óvodai nevelés is önkormányzati feladat marad. 

Ez azonban egyenlőre csak szóbeli információ, még nincs leírva sehol. 

 

Varga András képviselő: Nem érti azt, hogy ha a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános 

Iskola és Óvodáról, mint nemzetiségi intézményről leválasztják az óvodát, miért kellene az 

óvodából újra nemzetiségi óvodát csinálni? Véleménye szerint ha lesz a városban egy 

katolikus iskola, és van egy szlovák nemzetiségi iskola akkor legyen az óvoda az 

önkormányzati óvoda. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy ő nem a Jankó János Általános Iskolához 

gondolta az óvodát integrálni, hanem a J. G. Tajovsky Általános Művelődési Központhoz. 

Nagyon sok település van, ahol a Művelődési Központok óvodával együtt működnek. 

 

Malya György képviselő kimegy az ülésről. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Várja a javaslatokat arra vonatkozóan, hogy a leválasztott 

óvoda önálló intézményként működjön-e tovább, vagy egy másik intézményhez integrálják. 

Javasolja a J. G. Tajovsky Általános Művelődési Központhoz történő integrálását.  

 

Hovorka István képviselő: Javasolja, hogy ne legyen az óvoda a továbbiakban nemzetiségi 

óvoda. Továbbá javasolja, hogy az óvodát integrálják be a J. G. Tajovsky Általános 

Művelődési Központba. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a nemzetiségi óvoda működtetésére kapott 

plusz normatíva 6 millió Ft-ot jelent, mely egy főre levetítve 40.000,- Ft/fő.   

 

Benyó Pál képviselő: Egyetért az óvoda J. G. Tajovsky Általános Művelődési Központba 

történő integrálásával.  

 

Varga András képviselő: Szintén egyetért az óvoda J. G. Tajovsky Általános Művelődési 

Központba történő integrálásával. 

 

Malya György képviselő visszajön az ülésre. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Felhívja a tisztelt képviselők figyelmét arra, hogy az óvoda 

átszervezéséhez – jogszabályi előírásnak megfelelően – a Tótkomlósi Szlovák Nemzetiségi 

Önkormányzat egyetértésére is szükség van, tekintettel arra, hogy nemzetiségi óvoda.  

 

Dr. Garay Rita polgármester 5 perc szünetet rendel el. 
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A szünetet követően a polgármester megállapítja az ülés határozatképességét.  

A képviselő-testület folytatja ülését. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Kéri a képviselő-testület tagjainak véleményét arról, hogy az 

iskoláról történő leválasztás esetén az óvoda továbbra is nemzetiségi óvodaként működjön-e, 

vagy sem? 

 

Benyó Pál képviselő: Az az álláspontja, hogy nemzetiségi óvodaként működjön tovább a 

leválasztott óvoda, mert a városnak igénye van nemzetiségi óvodai oktatásra. Akár az 

Országos Szlovák Önkormányzat, akár a Magyarországi Evangélikus Egyház fogja 

működtetni a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvodát, ha nem választják le 

az iskoláról az óvodát, akkor a leendő fenntartó lépéselőnyben lesz, mert rendelkezik 

iskolával és óvodával egyaránt, és az utánpótlásban nem lenne esélyegyenlőség a városban. 

 

Varga András képviselő: Egyetért Benyó Pál képviselő társával kiegészítve az elhangzottakat 

azzal, hogy rendkívül hátrányos helyzetbe kerülne a Jankó János Általános Iskola és 

Gimnázium, ha egy intézmény marad a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és 

Óvoda. 

 

Malya György képviselő: Szerinte is maradjon meg az óvoda nemzetiségi óvodának, mert a 

gyerekek szépen, szívesen beszélnek és tanulnak szlovák nyelven.  

 

Hovorka István képviselő: Egyetért az elhangzott véleményekkel. 

 

Bohácsné Nyiregyházki Zsuzsanna, a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium 

igazgatója: Elmondja, semmiképp nem zárkózik el az egyházi fenntartástól, de csak olyan 

feltételekkel, ami a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium számára nem hátrányos, és 

nem generál feszültséget a két intézmény között. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Javasolja, hogy először döntsenek az óvoda sorsáról, majd a 

két iskola fenntartásáról.   

 

Varga András: Felhívja a figyelmet arra, hogy a Jankó János Általános Iskola és Gimnázium 

fenntartói joga átvétele kapcsán a Katolikus Egyház, a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános 

Iskola és Óvoda esetében az Országos Szlovák Önkormányzat és a Magyarországi 

Evangélikus Egyház került szóba. Javasolja, úgy megfogalmazni a döntést, hogy valamennyi 

lehetséges fenntartó (Katolikus Egyház, Országos Szlovák Önkormányzat, Evangélikus 

Egyház) megkaphassa.  
 

Dr. Garay Rita polgármester: Javasolja, hogy az első határozati javaslat a követkőképpen 

szóljon: A képviselő-testület a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda 

többcélú közoktatási intézményét át kívánja szervezi, az óvodát az iskoláról le kívánja 

választani.  

Továbbá javasolja, hogy a képviselő-testület bízza meg a Polgármesteri Hivatalt a szükséges 

eljárások lebonyolításával és az intézkedések megtételével. Megkérdezi, hogy van-e valakinek 

kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata a határozati javaslathoz? Mivel kérdés, 

észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a határozati javaslatot.  
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

90/2012. (IV. 23.) kt. határozat: 

A Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda átszervezése 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szlovák Két 

Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda többcélú közoktatási 

intézményét át kívánja szervezi, az óvodát az iskoláról le kívánja 

választani. 

A képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalt a szükséges 

eljárások lebonyolításával és az intézkedések megtételével.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a második határozati javaslatot, mely 

szerint a képviselő-testület a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda többcélú 

közoktatási intézményéről leválasztott óvodát a J. G. Tajovsky Általános Művelődési 

Központ intézményébe kívánja integrálni. 

A képviselő-testület bízza meg a Polgármesteri Hivatalt a szükséges eljárások 

lebonyolításával és az intézkedések megtételével.  

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

91/2012. (IV. 23.) kt. határozat: 

Az óvoda J. G. Tajovsky Általános Művelődési Központba történő 

integrálása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szlovák Két 

Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda többcélú közoktatási 

intézményéről leválasztott óvodát a J. G. Tajovsky Általános 

Művelődési Központ intézményébe kívánja integrálni. 

 

A képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalt a szükséges 

eljárások lebonyolításával és az intézkedések megtételével.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a harmadik határozati javaslatot, mely 

szerint a képviselő-testület az óvodát a J. G. Tajovsky Általános Művelődési Központ keretein 

belül is nemzetiségi óvodaként kívánja továbbműködtetni. 

A képviselő-testület bízza meg a Polgármesteri Hivatalt a szükséges eljárások 

lebonyolításával és az intézkedések megtételével.  

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 
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92/2012. (IV. 23.) kt. határozat: 

Nemzetiségi óvoda működtetése 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete az óvodát a J. G. 

Tajovsky Általános Művelődési Központ keretein belül is nemzetiségi 

óvodaként kívánja továbbműködtetni. 

 

A képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalt a szükséges 

eljárások lebonyolításával és az intézkedések megtételével.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az elhangzott vélemények alapján az 

körvonalazódik, hogy képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Jankó János Általános Iskola 

és Gimnázium fenntartói jogát a Szeged-Csanádi Egyházmegyének, a Szlovák Két Tanítási 

Nyelvű Általános Iskolát elsődlegesen az Országos Szlovák Önkormányzatnak, másodlagosan 

a Magyarországi Evangélikus Egyháznak adják át.  

 

Takács Ferenc alpolgármester: Megkérdezi, hogy van-e lehetőség a Szlovák Két Tanítási 

Nyelvű Általános Iskola esetében arra, hogy az Országos Szlovák Önkormányzat és a 

Magyarországi Evangélikus Egyház együtt működtesse az intézményt? 

 

Laukó Zsuzsanna, a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda igazgatója: 
Elmondja, hogy nincs lehetőség arra, hogy együtt működtessék az intézményt.  

 

Takács Ferenc alpolgármester: Megkérdezi, hogy ha a Szlovák Két Tanítási Nyelvű 

Általános Iskolát nem az Országos Szlovák Önkormányzat, hanem a Magyarországi 

Evangélikus Egyház veszi át, ott is életbe lép az, hogy bárki, bármilyen vallást gyakorolhat? 

 

Laukó Zsuzsanna, a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda igazgatója: 
Igennel válaszol. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy mindkét intézményt ugyanazzal a feltételekkel 

szeretné a képviselő-testület átadni. Egyházak esetében további feltétel a más felekezeti 

hitoktatás biztosítása. A Jankó János Általános Iskola és Gimnázium esetében feltétel a 

gimnázium fenntartása. 

 

Varga András képviselő: Javasolja feltételként megjelölni lehetőség szerint a pedagógus 

állomány megtartását.   

 

Dr. Garay Rita polgármester: Javasolja, hogy „jelenlegi” pedagógus állomány lehetőség 

szerinti megtartását határozzák meg feltételként.    

 

Takács Ferenc alpolgármester: Felhívja a figyelmet az erős megfogalmazás elkerülésére, 

mert ha elvadítják a tárgyaló partnereket, a végén minden tárgyalási alap nélkül a 

Kormányhivatalhoz fog kerülni mindkét  intézmény.  
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Laukó Zsuzsanna, a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda igazgatója: 
Elmondja, hogy az elhangzott feltételeket a határozatban lenne célszerű megfogalmazni azzal, 

hogy azok ne feltételként szerepeljenek, hanem képezzék további tárgyalások alapját.  

 

Takács Ferenc alpolgármester: Ismételten elmondja, hogy mivel még mindig nem látja 

tisztán, hogy mi a jó megoldás, ezért tartózkodni fog.   

 

Varga András képviselő: Véleménye az, hogy tartózkodással nem jutnak előre. Döntést kell 

hoznia a képviselő-testületnek. 

 

Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina jegyző: Felhívja a tisztelt képviselő-testület 

tagjainak figyelmét arra, hogy amennyiben a felsorolt feltételek vonatkozásában további 

tárgyalásokat folytatnak a Szeged-Csanádi Egyházmegyével, az Országos Szlovák 

Önkormányzattal és a Magyarországi Evangélikus Egyházzal - mint lehetséges jövőbeni 

fenntartókkal -, a tárgyalások lezárását követően tudják csak a végrehajtás részéről elindítani 

azt a nagyon szigorú határidős eljárást, amelyet követően hasonló végső döntés 

meghozatalának határideje: 2012. május 31. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Javasolja, hogy a határozati javaslat akként szóljon, hogy a 

Jankó János Általános Iskola és Gimnázium fenntartói jogát a képviselő-testület át kívánja 

adni 2012. szeptember 1. napjától kezdődően a Szegedi-Csanádi Egyházmegye részére, 

amennyiben a jövőben a fenntartó az étkeztetést a jelenlegi formájában biztosítani tudja, és a 

felek között az alábbi kérdésekben sikeres egyeztetésre kerül sor:  

- a katolikus hitoktatás mellett más felekezeti hitoktatás biztosítása az 

intézményben, 

- az épület állagmegóvásának biztosítása, 

- a gimnázium fenntartásának vállalása, valamint    

- a jelenlegi pedagógus állomány lehetőség szerinti megtartása  

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és az alpolgármestert a tárgyalások 

lefolytatására. Határidő a tárgyalás eredményéről a képviselő-testület tájékoztatására: 2012. 

május 4.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, más javaslata? Mivel 

kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a határozati 

javaslatot. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

93/2012. (IV. 23.) kt. határozat: 

A Jankó János Általános Iskola és Gimnázium fenntartói jogának átadása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete át kívánja adni a 

Jankó János Általános Iskola és Gimnázium fenntartói jogát 2012. 

szeptember 1. napjától kezdődően a Szegedi-Csanádi Egyházmegye 

(6720 Szeged, Aradi Vértanúk tere 2.) részére, amennyiben a jövőbeni 

fenntartó a jelenlegi formában biztosítja és finanszírozza a gyermekek 

részére az étkeztetést, valamint a felek között az alábbi kérdésekben 

sikeres egyeztetésre kerül sor: 

- a katolikus hitoktatás mellett más felekezeti hitoktatás biztosítása 

az intézményben, 
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- az épület állagmegóvásának biztosítása, 

- a gimnázium fenntartásának vállalása, valamint    

- a jelenlegi pedagógus állomány lehetőség szerinti megtartása. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és az 

alpolgármestert a tárgyalások lefolytatására.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: a tárgyalás megkezdésére haladéktalanul, a tárgyalás 

eredményéről a képviselő-testület tájékoztatására: 2012. május 4. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános 

Iskola és Óvodára vonatkozó határozati javaslatot, mely szerint a Szlovák Két Tanítási 

Nyelvű Általános Iskola és Óvoda Általános Iskoláját át kívánja adni a képviselő-testület 

elsődlegesen az Országos Szlovák Önkormányzat részére, másodlagosan a Magyarországi  

Evangélikus Egyház részére 2012. szeptember 1. napjától kezdődően, amennyiben a jövőbeni 

fenntartó a jelenlegi formában biztosítja és finanszírozza a gyermekek részére az étkeztetést, 

valamint a felek között az alábbi kérdésekben sikeres egyeztetésre kerül sor: 

- az épület állagmegóvásának biztosítása, 

- az intézmény fenntartásának vállalása, valamint    

- a jelenlegi pedagógus állomány lehetőség szerinti megtartása. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és az alpolgármestert a tárgyalások 

lefolytatására. Határidő a tárgyalás eredményéről a képviselő-testület tájékoztatására: 2012. 

május 4.  

 

Benyó Pál képviselő: Nem ért egyet azzal a megfogalmazással, hogy elsődlegesen az 

Országos Szlovák Önkormányzat részére, másodlagosan a Magyarországi Evangélikus 

Egyház részére kívánják átadni  az iskolát. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Ebben az esetben várja a javaslatot a helyes megfogalmazás 

tekintetében.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek más javaslata, hozzászólása? Mivel más javaslat, 

hozzászólás nem volt, szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. 

 

 A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

94/2012. (IV. 23.) kt. határozat: 

A Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda Általános 

Iskolája fenntartói jogának átadása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szlovák Két 

Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Óvoda Általános Iskoláját át 

kívánja adni elsődlegesen az Országos Szlovák Önkormányzat (1114 

Budapest, Fadrusz utca 11/A.) részére, másodlagosan a Magyarországi  

Evangélikus Egyház (1085 Budapest, Üllői út 24.) részére 2012. 

szeptember 1. napjától kezdődően, amennyiben a jövőbeni fenntartó a 

jelenlegi formában biztosítja és finanszírozza a gyermekek részére az 

étkeztetést, valamint a felek között az alábbi kérdésekben sikeres 

egyeztetésre kerül sor: 
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- az épület állagmegóvásának biztosítása, 

- az intézmény fenntartásának vállalása, valamint    

- a jelenlegi pedagógus állomány lehetőség szerinti megtartása. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és az 

alpolgármestert a tárgyalások lefolytatására.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: a tárgyalás megkezdésére haladéktalanul, a tárgyalás 

eredményéről a képviselő-testület tájékoztatására: 2012. május 4. 

 

 

2. A Tótkomlósi Önkéntes Tűzoltóság átalakulása      
 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a Tótkomlósi Önkéntes Tűzoltóság 

köztestületi ülésére 2012. április 26-án kerül sor. Az Orosházi Katasztrófavédelemi 

Kirendeltség kéri, hogy a képviselő-testület járuljon hozzá a Tótkomlósi Önkéntes Tűzoltóság 

nevének Tótkomlósi Önkormányzati Tűzoltóság elnevezésre történő megváltoztatásához, 

támogassa a köztestület és az Orosházi Katasztrófavédelmi Kirendeltség helyi szerve közötti 

megállapodás aláírását, valamint a Tótkomlós, Kossuth u. 16. szám alatti székhelyen működő, 

önálló jogi személyiséggel rendelkező közhasznú köztestületet továbbra is tartsa fenn és 

működtesse. 

Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata? Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra 

bocsátja a határozati javaslatot. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

95/2012. (IV. 23.) kt. határozat: 

A Tótkomlósi Önkéntes Tűzoltóság átalakulása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint fenntartó 

önkormányzat   

- hozzájárul a Tótkomlósi Önkéntes Tűzoltóság nevének Tótkomlósi 

Önkormányzati Tűzoltóság elnevezésre történő 

megváltoztatásához, 

- támogatja a köztestület és az Orosházi Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség helyi szerve közötti megállapodás aláírását, és 

felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására, 

- a Tótkomlós, Kossuth u. 16. székhelyen működő, önálló jogi 

személyiséggel rendelkező közhasznú köztestületet továbbra is 

fenntartja és működteti. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester, a köztestület elnöke 

          Nagy Sándor tűzoltó parancsnok 

Határidő: azonnal  
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3. Egyebek 
 

Takács Ferenc alpolgármester: Tájékoztatja a tisztelt képviselőket, hogy a Trianoni 

békeszerződés évfordulója, valamint az Áttelepítés 65. évfordulója alkalmából 2012. június 2-

án megemlékezést tartanak, mely ünnepség díszvendége lesz dr. Kövér László, az 

Országgyűlés elnöke és Schmidt Mária, a Terror Háza Múzeum történész igazgatója. A 

Tótkomlós, Zámenhof utca 2. szám alatti ingatlanban a kitelepítés és áttelepítés emlékére 

múzeumot szeretnének létrehozni. A rendezvény után a Természet Házában ebéddel várják a 

vendégeket, majd a Békés Megyei Jókai Színházban egy előadást fognak megtekinteni. 

 

Benyó Pál képviselő: Ha elkészül a múzeum szeretné, ha abban az 1956-os forradalom és  a 

kommunizmus áldozatainak  is állítanának emléket.  

 

Dr. Garay Rita polgármester az elhangzott döntésekkel kapcsolatban nem kezdeményez 

ismételt tárgyalást.  

 

Mivel az ülésen több napirend, egyéb felvetés nem hangzott el, a polgármester a nyilvános 

ülést ezzel berekesztette. 

 

 

 

          Kmf. 

 

 

 

            dr. Garay Rita                                     Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina   

  polgármester                                           jegyző 

 

 

 

 
 
 


